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Oœwiadczenie skierowane do minister zdrowia Ewy Kopacz

Szanowna Pani Minister!
Ratownicy medyczni wyra¿aj¹ du¿e zaniepokojenie w zwi¹zku z planami NFZ odnoœnie do ogranicze-

nia listy leków dostêpnych dla pacjenta w ambulansach medycznych. Koncepcjê dotycz¹c¹ proponowa-
nego uszczuplenia asortymentu medykamentów, które mog¹ byæ dostêpne w karetkach, przygotowa³
w zarz¹dzeniu okreœlaj¹cym wyposa¿enie karetek prezes NFZ. Dokument przewiduje wykreœlenie 56 le-
ków z licz¹cej 57 pozycji listy œrodków obowi¹zkowego wyposa¿enia karetki, pozostawiaj¹c jedynie je-
den lek przeciwbólowy i 4 litry p³ynów infuzyjnych, nie okreœlaj¹c dok³adnie, jakie to maj¹ byæ œrodki.
Proponowane obecnie rozwi¹zania kwestionuj¹ racjê istnienia s³u¿b ratownictwa medycznego, bo jad¹c
do pacjenta z tak „wyposa¿on¹” karetk¹ i tak nie bêd¹ w stanie udzieliæ pomocy zwi¹zanej z ochron¹
i ratowaniem ¿ycia. Jest to de facto zapowiedŸ sprowadzenia ratownictwa medycznego wy³¹cznie do roli
karetki przewozowej. Oczekiwania spo³eczeñstwa w tym wzglêdzie s¹ zgo³a odmienne i dlatego w zaist-
nia³ej sytuacji pragnê skierowaæ do Pani Minister nastêpuj¹ce pytania:

1. Z jakich przes³anek wynikaj¹ plany ograniczenia liczby leków bêd¹cych na wyposa¿eniu karetek
ratownictwa medycznego?

2. Czy przeprowadzono w tej sprawie analizy ewentualnych konsekwencji planowanych decyzji,
przede wszystkim w zakresie ich skutków?

3. Czy ograniczenie liczby leków bêd¹cych na wyposa¿eniu karetki jest ju¿ przes¹dzone? Czy istnieje
mo¿liwoœæ wycofania siê z tych decyzji?

Proszê o udzielenie odpowiedzi na pytanie odnoœnie do zdania Pani Minister w powy¿szych kwestiach
i o ewentualne podjêcie dzia³añ zapobiegaj¹cych wprowadzeniu nowego zarz¹dzenia prezesa NFZ.

Z powa¿aniem
Marek Trzciñski




